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time. I have never failed to do my duty and the
distance was never too great and would never be too
far if enly I could get the terrible thing settled
that has happened. I was prmmisgd by my ex~employees
that he would talk to me this past week but he has
not. I need this job desperately. I need to have
the situation investigated by you. All ef the peeple
invelved are my fiitends and I will be always faithful
to them and weuld in the future deo éveryﬁhing I
could possibly de for all of them, I have always
took yveur advicd on ether matters and was at the
present time on Decmeber 19, 1964 working en the
last matter that we had discussedwwhenvthig happened.
I hope to hear from you in the near future as I need
your help desperately. Trusting you as always and
faithfully yours, Henry Wesson.
Q@ Now, who was Heﬁry Wesson?
A, Wallace Miller.

BY THE COURT:
Wallace who?

BY THE WITNESS:
Wallace Miller,

BY MR. DOAR:
Q And what, uhh, he refer something that happened

on December 19, 1964, do you know what that
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was?

BY MR. BUCKLEY:

Your Hemor may it please the Court, I object to this

unless he can tell us how he came to have this know-

ledge.

BY THE COURT:

Overruled,

BY THE WITNESS:

A

Wallace Miller was banished frem the Klan en that
date,

Whe was the persennel manager that was fired?
Wallace Miller.

New, did yeu receive any documents frem the, uhh
when yeu became a member and after you became a
member of the White Knights ef the Ku Klux Klan?
Yes sir,

I would like to hand the witness some documents
and ask if he recognizes them?

Yes sir, this is the Constitution of the White
Knights. This is a leaflet that was distributed
te a great number of the White Knight members
called the standard examinatien form. The purpose
of it is included on there. This is an applicatie
blank for membership and this is also a manual

for recruiters, I have had several copies of all
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of this, this is the instructiens on secrecy, and
this was the prometienal leaflet here that was used
te get people to jein ﬁhe Klan, and this is the

form that was used to keep recerd of members and when
they paid their dues and the size of their robes,
this is alse the lecal chapter recerd sheet, this

is the éxecutive lecturer's part first which was
referred to threugheut the time that I was in the Kla:
the executive lecture of Sam Bewers'cancerning the
White Knights, and I believe that's all of it.

Q  Weuld the Deputy Marshal shew that te Ceunsel,

BY THE COURT:

Yes and we'll take a fifteen minute recess while
Counsel are Joocking at these,

(Whereupon Jury excused frem courtrean

(Whereupon the Court teek a recess at 10:26 A, M,

fer fifteen minutes)

BFTER RECESS:

DOAR:
Q I would like to offer those documents as one
exhibit which witness has identified.
BUCKLEY:
To which we object, they have not been properly
identified as we see it. He has net stated where

he got them, how he got them or when he got them.
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BY THE COQURT:
I'll1 overrule that ebjectien and let them be entered
and marked as one exhibit,
(Whereupon .exhibit. entered into evidence and marked.
P-74,)
BY MR. DOAR:
Q Can you tell me whether or net yeu ever delivered
any meney frem Sam Bowers te any of thevdeféndants
in this case fellowing June Zlst, 19647
A Yes sir,
Q And te whoem did yeu deliver the money?
8. I got meney for Wayne Robertg=~--
& Te whem did yeu deliver the meney?

A To Wayne Reberts,

Q  And did yeu deliver meney te anyene else?
A Te Billy Wayne Pesey,

Q De you recognize these documents?

A Yes sir I de.

Q  And where did you get these?

A

These are receipts signed by Billy Wayne Pesey
fer mpney that I carried to him,.
BY MR, ALFORD:

Your Henor please, we would object te the intreductioen

of these because a proper predicate has net been laid.

BY THE COURT:
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I'11l evefrule your ebjection and let these be entered
inte evidence. Those are receipts signed by the
defendant Pesey?
BY THE WITNESS: -~
Yes sir,
BY MR. HENDRICKS:
We object to that being used as evidence against
any of the other defendants.
BY THE GOURT:
Yes, that is te be treated only as evidence as to
defendant Pesey, and is not te be used or treated
as evidence against any of the other defendants
except I might say against Sam Bowers.
(Whereupen exhibits entered inte evidence and marked
P=75)
BY MR, DOAR:
Q  Where did the meney come from?
A, The money came from Sam Bowers?
Q  How much was the money?
A, Five hundred dellars each time, or a total
of one theousand dellars, Each ef these receipts
is fer $500.00.
Q What are the dates of those receipts?
A. March 11lth, 1965 and April 16, 1Y65.

Q Do you have any receipts from meney that you

1 . A e e Wt £k o P 1t e b e - 2 e et s v
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furnished te Wayne Roberts?
A, I do not.
De you knew hew much money he was furnished?
‘A, I-breught -a hundred dellars on ene occasion .and
went with him to get anether hundred doellars en

anether occasgien.

Q Frem whem?

A, Sam Bowers,

Q Can yeu fix the times?

A, It weuld have been in the Spring ef 1965.
Q  Where did yeu see Mr. Reberts?

A I saw Mr, Roberts in frent ef Druid Hills
Methedist Church here in Meridian, Mississippi
and we met and went together and met Sam in
Pachuta.,

BY THE COURT:

This money you say yeu gave te Mr, Posey and te Mr.

Roberts dees it have any relatienship directly er

indirectly with any ef the facts in this case?

BY THE WITNESS:

This meney was requested by Mr., Posey for Nesheoba

Ceunty citizens who were invelved, uh, who were

defendants invelved in this case.

BY MR, WEIR:

We object, if Your Honer please, if I understoed him
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he's undertaking teo testify abeut events and not
of something that had te de with the alleged
censpiracy.

BY THE COURT: . . . o
Well, yeu may ask him about that. I just wanted te
be sure that this meney had some cennectien with
what we are concerned abeut.

BY MR. BUCKLEY:

Your Hener if it please the Geurt, I'would further
object to this as far as Wayne Roberts was cencerned
~mmm==m=-== Counsel mumbling.

BY THE COURT: |
Ceunsel I can't understand your ebjectien, You don't
speak very distinctly, yoeu talk. loud enocugh but yeu
den't speak so we can understand yeu.

BY MR, BUCKLEY:

Yes sir, Yeur Henor, we object te it as far as

the receipts or the meney that was alleged teo

be delivered from M;. Bewers te Mr. Roberts because
there has been ne comnectien with this case.

BY THE COURT:

Well that is why I asked him the question I did and
I'm satisfied with the answer that he gave me and I1'll

let you gentlemen develop that.

BY MR, DOAR:



1

3

10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

23

24

25

SUO

BY MR,

That's all the questiens I have, Your Henor.,

2BY THE COURT:

All right, you may cross examine.

CROSS_EXAMINATION

WATKINS:

May it please the Ceurt.

Q What prompted you te jein the Ku Klux Klan and

what representatien was made te you cencerning your
membership there in?

A I was invited te jein by T. C. Dixon and was told
before geoing te the meeting and during the first
part of the first meeting that the White Knights
of the Ku Klux Klan is a White Christian militant
erganizatien, its dedicated te State Rights,
segregatien, and the preservatien of the white
civilizatien.

Q Was Wallace Miller active at that time?

A, He was.

Q. Did he make any Trepresentatien te you as a
what do yeu call the erganizex?

A, Kleagle, but he was net the Kleagle at that time

he was a membex.

Q Was any representationvmade te you by anyene
else other than T. C. Dixon as to what the Klan

stood for?
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Yes, Mr. Killen teld me what the Klan steed for.
Did yoeu take seme type of eath at the time you
became a member?

There was an oath administered te the greuprin
general.

And ﬁhere was net anything in that eath that
pertained to vielence or intimdatien was it?

Ne sir,

And the questiens that they asked you when you
became a member there was mnothing in these questie
that weuld reflect vielence or intimidation of
anyene? |

Ne sir, net at that peint.

New, I ask yeu if they didn't ask yeu a series of
questiens, maybe as many as tem before you teook
the eath?

Well, there was a questiom amd amswer period be-
fore anyome teok the eath amd Mr. Killem gave
the answers.

Well, referring te questioms that they asked you
preparatory such as is yeur ambitiem to be a
klansman serious and umselfish? Did they ask
yeu that?

Yes,

And you answered that it was.

wiltiam A, Deviz, Cfficiel Court Reporter, Jackson, Iiss,
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any

Yes.

And you are a white boy, gentile American citizen
and are you abselutely opposed to and free of
allegiance te any other gevernment or in the
United Stateé of America, they asked these things
and yeu answered that yeu were net. They asked
if you believed in the tasks of Christian, did
they net?

They did.

And you answered that yeu did. Do esteem the
United States of America abeve any ether govenment
civil or pelitical in the whole world, did they
ask yeu that?

Yes,

And you answered in the affirmative?

Right,

And will you without mental reservation take a
solemn oath te defend and perserve and support
the constitutien of the United States, did they
ask you that?

Yes.,

They asked you if would you abide by the by-laws
and constitution and if you ceuld be depended upo
they asked you that didn't they?

Yes.,

Williarn A Coviz, Official Court Reporter, Jockson, Miss,
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And then after that, yeu teok the eath and is
there an oath listed in some of those exhibits
that you referred te?

Its probably in this censtitutien, Yes sir. TFage
thirty=-six.

May I see the exhibit? Would yeu read the eath
that you teok?

I, then there4is a place for a persen to plééé his
own name, Delmar Dennis, consciaﬁSly,'willing |
and soberly standing in the presence of Almighty
Goed and these mysterious Klansmen, de hereby
pledge, swear and dedicate my mind and my bedy

te the Hely cause of preserving Christian civili-
zatien. The deity and integrity ef the Holy Writ
the Censtitutien of the United States of America
as originally written as the good safeguards

of justice and true liberty ever written. 1 swea
that I will preserve, pretect and defend the
Constitutien ef the White Knights of the Ku Klux
Klan of the State of Mississippi and obey the
laws and act thereunder and the lawful orders of
the officers of the Klan. I swear that I will
wholeheartedly embrace the Christian militancy
which is the basic philosophy of this order., I

swear that I will pray for dally guidance teo

VAN A Miiie NELIAlal Faiied Damardar bemebemm hdlce

T
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help me determine my proper balance between the
humble and the militant appreach te my preblems

in order that my arm might remain always as an

instrument of justice in the hands of Almighty

Ged, and net beceme toels of my ewn vengence, I
swear that I will censtantly and centinuously
prepare myself physically, merally, and spirituall
in all that I may beceme an increasingly useful
insﬁrument in the hands ef Almigﬁty God and that
his will be dene threugh me as part ef his

Divine purpese, I swear that I will remain

constantly alert to the ferce of evil which is

"and shall remain my enemy and I swear that I will

eppese and expose this ferce at every eppertunity
(witness drepped voice) and in life. I swear
that I will uphold eof beth my physical courage
and meral courage which may require or sacrifice
beth bedily cemfort in combat with the enemy,

and also the sacrifice éf my ego and daily life.
I hereby dedicate my being not only to cembat
Satan but Ged willing teo the triumph over his
malignant forces and visits here on earth, Net
only will I die in order to presewe Christian
civiliation but I will live and laber mightily fo

the Spirit of Christ and all men. I swear that

MWiimma A MDavie MESIRAl Faiicd Damactos

Vb i,
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I will cleave to my brether in this oxder
and their families above all others and to protect

them frem our enemies both foreign and demestic,

. .1 swear that I will never state a cause er the

breach of secrecy or any ether act that may be

detrimental te the integrity eof the White Knights

of the Ku Klux Klan ef Mississippi. All these

things I will swear te de and I will daily aeek

Almight Ged, My Creater and Savieur that I may

be granted the strength, the ability, and the

grace that I may be eminently successful in that

perfermance of this ebligatien. I de hereby

bind myself unte this eath unte my grave, so
Almighty

help me/Geod.

Did yeu take that eath?

Yes sir, I teok that ocath with the ethers in

the group.

And when yeu toek the oath did it conferm to

your beliefs and ideas?

Yes sir, it did.

And dees it alse mow?

For the mest part it does.

When did you beceme an efficer of the local

activities or whatever you might call it?

In April ef 1964.
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April of 1964. Yeu became an officer shortly
after you became a member?

I did.

Aﬁd you then were afferded the literature that
you refer to, they gave you these and other
allied papers cencerning the order?

Weil, I didn't get all of this immedigtely‘after
I became a member nor immediately after I became
an efficer.

Right. In other werds you are telling the Court
and Jury that it is net given te the members
other than taking the eath and the questiens
that are asked, that's all the members knew abeut
it is it net?

Yes sir.

And that's all yeu knew abeut it when yeu went
in there, and that's all you knew about it for
a long period of time?

Ne.

Except what yeu related here?

Yes.,

All right, now you mentioned this merning these
men, they were net efficers, were they? Let's
take Jimmy Arledge, he's not an officer was he?

I didn't mention Jimmy Arledge.
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What about Jimmy Snewden, he's not an efficer was
he?

I didn't mentien Jimmy Snewden.

And Travis Barnett, he was net ag’efficer, was hg?
Ne sir, met te my knewledge.

And Alton Wayne Roberts was not an efficer?

Ne sir. |

And when you were there taking an officer, escuse
me, when yeu were taking the eaﬁh, he was not an
efficer was he?

Ne sir.

And Frank Hernden was he an officer when you
teék the eath?

Not when I toek the eath, ne sir.

And he weuldn't have been afforded any ef that
literature because all he knew abeut it and the
rest of them knew abeutit and all yeu knew abeut
it was the taking of the oath that you read--~---
Sir, I den't knew what infermatien they had, I
can only testify to what I knew when I joined.
Well you knew what the pelice was, yeu had

just as much access to it as amny of the rest

of them, did you net?

I don't knew where I did mr not, I was the

thirty-secend person to join, and I don't know
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what the rest of them knew when I joined.

Well, did they have an oppertunity te any
infermatien er liaterature that yeu didn't have?
Net in my presence.

Hew long was it befere you knew of any infermatien
being distributed among ;he membership thatwas
net taken up at the meetiﬁgs?

You mean printed material ar“infqrmatiQn?

Printed material, |

I den't knew eof any printed material that was
available to ethers that was not available to me.
All right, now when did you start, excuse me I'll
withdraw that. De you find in that literature
twenty reasons why a persen should net jein the
Ku Klux Klan?

Yes sir.,

Would yeu find that fer us please? Will you
read those twenty reasons?

Now here my fellew Americans are twenty reasens
if you are qualified to join and éupport the
White Knights ef the Ku Klux Klan of the State
of Mississippi. Because it is a a Christian

and benevelent erganizatien, because it is a
democratic erganizatien geoverned by its members;

because it is a dedicated and just erganization;



10

11

12

14

15

17

18

19

20

21

817

because it is a working organization that not
only talks but acts; because it is a very secret

orgsenization; and no one will know that you are
a member; because it is a legal organizationﬂand
no one can be prosecuted for being.a member;
because it is a politically independent orgaﬁi:
zation and is not pledged to any political pérty;
because it is a pro~american organization th;t
0pposes anything, §erson or orgapization thaﬁ
does or is unamericanj;because it is’an organizatio
that is sworn to uphold the constitution 6f the
United States of America; because it is composed
of native born white gentile and protestant
American citizens who are sound of mind and of
good moral charécter; because the goals of the
KKX are pro-segregationists of the races and a
total destruction of communism in all its form;
because the KKK has twice saved this nation fron
destruction as history clearly recalls it; becauss
there comes a time in the life of every man when
he has to choose between the right or wrong side
of life, and because theve are today mery &lién
forces here in the United States of America bent
upon its destruction; because it informs its

members and an informed citizen is a good citizen

because a Christian-like brotherhood must be
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revived in America; because one of the goals in
KKK is States Rights and complete state soverienty

because neither the conservatives or the liberals

will save our nation for patriots always sayé_a
naktion; because it is stated now that if communism
is to be defeated in America it will be dome in
the South and primarily in Mississippi; because
the KKK needs you today to help fight America's
battles, now did you just want tﬁose twenty or
do you want the rest that is om that page?

The twenty reasons are what I'm asking you at
this time. Now, will you, or when you became

a member of that organization, you believed in
Staté's Rights, did you not?

I still do.

You still do, and you then believed in separation
of the races did you not?

I did then and I still do.

You still do, and you were then opposed to
communism and you still are?

That's right,

Now there is nothing whatsoever then about the
representations that is made to the prospective
members or the new members of the Klan that

would have anything to do with intimidation or

William A. Davis, Official Court Reporter. Jackson. Miss
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vieclation of the law?

This is for prospective members you are talking
about?

Right.

And on the night they became members there was
nothing whatsoever in their oath that had anything
to do with intimidation or threats or anything
to do with any person was it?

Not in the oath.

Well, the questions that we have gone over the
ten questions that were asked, the representation
made in the newspaper and the oath was the oﬁly
thing the new member had access to at the time
he joired, is that right?

That's right, at the time he joined.

Well, are those the reasons that you joined the
Klanlthat we have gone over?

Yes sir, I thought it was a good organization.
And when did you begdn to give information to
the government about the Klan?

It was in November of 1964,

November of 1964. Then you were a good member
then of the Klan from the time you joined in
the Spring of '64 until that time?

No sir, I was a member until June the 16th and I

William A. Davis, Cfficial Court Reporter. Jackson. Miss.
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did not pay my dues after that date.

Well, whether you paid your dues or not you were
right there talking to the same old friends

you had madé, and carrying on activities with
them weren't you?

I was not carryiﬁg on activities f£fr the Klan
during the period of Junme until November.
November was when you started giving this infor-
mation to the governmeﬁt?

It was November.

And from June until November you did not go to
any of the meetings?

We had some infdrmai meetings during that period.
That is I was associated with people that were
Klansmen.

Now ah, what part of Jume did you attend the

last meeting?

On June the 16th.

And you tell the Court that you don't know anythir
that went on in the Klan between those two dates?
Between what two dates?

The 16th of June and November/

Only what I have heard, sir.

What you've heard, and a great bit of the infor-

mation that you gave to the Court earlier was
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| what you heard wasn't it?

2 A Yes sir.

3 Q Now, I'll ask you please to tell the Court and

A ‘Jgry whethe; or notmyou}ever saw Er?ngwﬂe;n§gn

5 intimidate, threat, or attempt to do so anyone

¢ while he was in your presence, at anytime while
- ~ he was in your presence, whether it was at a

3 meeting or on the streets, or otherwise?

° A, Did you say doing it or talk about doiné?

10 ' 0. I ask you please to tell us whether or ndt you

. ever saw Frank Herndon threaten or intimidate

12 any person, namely MichaelSchwerner, Andrew
13l Gooedman or James Chaney anytime during 196472
14 A, No sir,

15 Q@ I'll ask you the same question as to Jimmy Arledge
16 A, No sir..

17 Q I'll ask you the same question as to James T.
- Harris?

19 A No sir.

20 Q And the same question of Travis M. Barnett?
1 f No sir.

5 Q And the same of Jimmy Snowden?

7 A No sir.

04 Q  And the same of Alton Wayne Roberts?

o5 A, No sir.

Wittiam A, Cavis, Clficiol Court Reporter, Jackson, Mise,
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BY THE COURT:
What would you say if he asked the;same question
about the other 18 defendants?

BY THE WITNESS: |
It would be the same sir.

BY MR. WATKINS:

Q Nowy what you are saying to the Court please gir
that while you were there the conversation that
you were telling about this morning primarily
meant that members of the Kan just didn't like
what Michael Schwerner was doing in Mississi@pi,
wasn't that the jest of it?

A Well, the jest of it would‘be that they didn't
like.it because they believed him to be an
athesit and a communist.

Q Yes sir, and actually you didn't like what he
was doing here?

A No sir.

Q You had heard or read about what he was doing
here didn't you?

A. I had heard about what he was doing here, I didn't
know what he was doing here.

Q So, ét the time the feeling of yourself and the
feeling of the defendants was the same wasn't it?

A.  Not in regard about what should be done about him,

William A. Davis. Official Court Reporter. Jackson, Miss.
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Well, I'm asking you.jast about this one question
about your feelings in regard to what he was
doing here and who he was?

Yes, I did not like what I was told he was

doing or what he represented,

and in that regard your feelings and the defendant
that I have named was the same wasn't it?

I suppose it wbuld be.

Now, I want teo ask yoﬁ if you wiil teli me whethei
or not at these meetings there were any formal
procedure, What is referred to as a Kludd.

KL UDD?

The Kludd was the Chaplain of the Klan.

Did you have a Chaplain?

I was the Chaplain.

You were the Chaplain, and did you perform the
duty of a Chaplain in these méétings?

I tried to for a while.

And how long did vou perform these duties as a
Chaplain in hplding prayer at these meetings?

1 held prayer in all of the three years that 1
have been in the Klan.

And that was the atmosphere at every meeting that
you attended wasn't it?

Now what do you mezn by the atmosphere?




10

11

13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
| 23
24

25

824

?;»

A,

Well, that you held prayer? -

Its a fact‘that I held prayer at some of the
meetings, not all of the meetings.

Well===- |

I occasionally was called upon to lead in prayer
and I wlways lead in prayer when I'm called upon
to.

Well, do you remember approximately how many
meetings that yeu attendedvthat.you weren't calle
upon to lead in the prayers as Kludd?

Well there was a good number of them that I did
not ﬁold prayer in?

Did someone else héld prayer?

Usually someone else did. |

All right sir, I want to ask you whether or not
at any meeting that was held during the year 1964
that you or someene else did not hold prayex?

You mean a formal meeting?

That's what I'm referring to.

A

Q

All right, there was mnone,

There was no meeting. Now, as you began to
disclose information to the federal government
did you engage in any of the activities at any
of their meetings?

Yes sir.

William A. Davis. Officinl Court Renorter. larksnon  Miss
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Was there any change in your status at that time?
Were vou the Titan at that time? “

I became Titan shortly after I began to work for
the ¥. B, I.

And in other words you were promoted aboubt thal
time?

That;s right.

aAnd as far as you were concerned and as‘far as
the F. B. I. were concerned you ﬁere officially
working for the F. B. I. as an Agent?

Not as an agent.

Well an investigator,

What pesition do you hold with them?

As an informer. |

All right now, this information that you weee
giving them, you were expected that it would be
used against persons with whom you were talking
about was it not?

Well, I didn't know what it would be used forx.
Well now, are you telling this Court and Jury tha:
it is your whole duty to obtain information from
the persons thE you knew and that you didn't
have any idea what it was going to be used for?
Well, I had an idea., You asked me what it was

going to be used for.
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But this time was after the said disappearance

of the parties named in this indictment was it
not?

Yes, it was. | |

And did you not know full well that the purpose
of your work was to be used in that case?

To obtain information which might be gsed in that
case,

All right, did you tell ome singiererson_hat

" you talked to that the information he might give

you would be used or might be used in that casel
No sir, I didm't.

In other words, whether you might call yourself
an agent or an informer or what not, you did
obtain this information whatever it was and re-
lated it to the government and you did not giwe
any person you were taiking to any warning, or
apprise him of anything whatsoever?

That is true.

ind in that method the government got information
without dpprising one single person of his rights
in any way as te the release of that information
did they?

Well, I didn't apprise any of them of those

rights.,
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All right., Did you act as a Captain of the Leer
or Cyclops or Grand Dragon or anything like that?
Beg pardon?

Did you act as Captain of the Leer or Cyclops

or Grand Dragon?

T was the Titan.

" You were the Titan., That's the only position

that you ever had?

I was Kludd of the local chaptef.

And Titan is higher and the Captain or the Cyclops
is it not?

Yes.

And is it a higher positien than the Grand Dragon:
No sir.

Well, what is the position ef yeour immediate
superioer?

1 was responsible to Sam Bowers only.

And he was what?

The Imperial Wizard.

How de you clasiify the Grand Dragon and you

were responsible to the top man, how do you
acount for the Grand Dragon?

The Grand Dragon was what was known as the number
two man and he was a type of Vice President and

he would step into the place of the Imperial

William A DNavie Offirial Canrt Renarter  lnckenn  Aise
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Wizard if something happened to the Igperial’
Wizard.

And the membership of such as some of the defen-
dants didn't have anything to do with any kind
of policy making or the purpose of the Klan having
to do with the death of anyone or anything like
that? | |

Have anything to do with what?

The membership here, the ones'that I have named,
Let's take them again by name, Herndon, Arledge
Harris, Barnett, Snowden and Roberts, they wéee
just members and they under the rules and regula-
tiens of the order if there were any orders to
give anybody they wouldn't give those orders'and
they wouldn't set up such policies?

The policies were not set up necessarily by the
members and you will have to remember here that

I wasn't the Titan until November of 1964,

You were just a regular member?

So I couldn't say who they communicated with or
anything with regard to that.

That's what I'm getting at, you were a regular
member just like they were and you know you
didn't engage in a plan to kill anybody you were

just like they were, were you not?
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Well you just volunteered for extra duty if you

wanted to do any violence, you didn't 8o it that
way you just informed the Cyclops that you were
willing to do it and he would see you later.

In ether werds at these meetings that you have
been telling the Court about they didn't discuss
anything like that at these meetings, that just
wasn't discussed was it? |

Well they did discuss tﬁat at tﬁe meetings.
Well, I'm asking you if members like yourself
had anything te do with the plamn or policy or
setting up anything concerning the death of anyon
They could have under the instructions I related
in direct examinatiomn.

But without relating what they could do I'm
asking you what you did and what those that I
named with you concerning that?

What we did together? |

Yes, about killing anybody.

We didn't make any gans in the meetings to kill
anybody except when we were advised that it had
already been teken carxe of and it would be un-
necessary for the folks at the meeting to take
an elimination vote on it.

They never did take a vote on it they never did

AL L ARftLed Feiich Damacine Jeclranm AAiec
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make any plans on it at any of those meetings,
did they?

They talked abeout it, they never did vote on it

while I was there.

What yaﬁ are saying is that all of it was in the
negative and not in the «fliimnative

What was in the negative sir?

Killing someone, harming soméone,‘the conversatior
was in the negative and not iﬁ thé affirmative,
was it?

Well, ﬁot always in the negative sir, there were
times even after the fourth meeting when pros-
pective members were present and nothing was ever
said about vielence and after that part of the
ceremony they started talking about violence.

In other words you are net saying new that you
and Wallace Miller and others organizing members
were not in there giving the members a false
pretext?

I wasn't an organizer sir, I was Chaplain and
later a Titan.

But I'm asking you now if a plam that you heard
talk about Michael Schwerner , whatever that was
at this meeting, whenever it was, that discussion

was in the negative and not in the affirmative,
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Lo Lo Lo

BY MR. WEIR:

that's what you testified to wasn't it?

I testified that we were told that it &ould be
taken care of by some other than the local group/
And the local group didn't take any vote on %t?,
It was not necessary to.

That's not affirmative, that's negative.

I understand.

All right. Do you know or have any knowledge

as to when Andrew Geédman came té Mississippi?
Ne sir, I don't.

Andrew Goodman was not even in Mississipi during
the time you were active in the Klan was he?

I doﬁ't know, his bedy was here after I was

working with the Klan.

We object to that Yeur Honor about his body.

BY THE COURT:

Overruled.

BY MR, WATKINS:

Q

Do you know whether or mot Frank Herndon was at
this meeting at Philadelphia, do I understand
that he was not at that meeting?

Yes sir.

Frank Herndon was there?

Yes sir.




10
1
12
13
14
15
16
17
18
19
20

21

832

Did he ride in the car with you?
No Sirr

Did you see him up there or what?

- I saw him when we met at his place to leave

and when we came back.

Well, whenever you left his place, was he

:1eaving to go?

No sir, he was waiting for some more people to
come in. - d
And you left him here waiting?

Yes sir.

And when you were up there he did net return

with you?

He did not.

To the best of your recollection it is your
judgment that he was there?

Yes sir.

All right the others that you have named, Mr.

Harris, Mr, Barnmett and Mr. Roberts, I want to

ask you if either one of thesepersons did anythin
that had te do with threats ox violence ox inti-

midation against anyone in your presence at that

meeting.

It was Mr. Barnette that reported that the church

was under heavy guard and suggested that some-

et kb
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15

thing should be done about it and that they should

go armed because it was going to be a dangerous
mission and I assumed that it was.

Now what was your activity at that time. You say
you were standing there and yeu heard these things
so please tell me the difference in your activitie

between‘yaurs and those persens that you say, just

ene single thing that they said er done that you

didn't?

Well I’didn*t come back and report that I had

beat niggers.

Well, I'm talking about the plan that you say

was perfected there, where was this?

We met in this gym building.

All right is there anything that was said or done
there that you didn't acquiesce there?

After they left I told the group that was lefl
that I didn't appreve of what was going on,

All right, while they were gone you told them that
I did. I told the group that was left, and it was
a large group that was left that I didn't approve
of them going.

What did you have to say to the group that was
left concerning that?

I didn't have anything to say, in the first place

William A. Davis. Official Court Reporter, Jackson, Miss.
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I would not have been permitted te go because T
didn't have a gun, and we were told that nobedy
could go that wasn't weéring a gun,

You aidntt,dp anything to discourage or stop or
prevent their going te investigate the matter?

Ho sir,

And you never did at any time while you were a
membex sée anything carried on that yeu feli’ﬁas
your duty as a citizen to step did'you, you didntht
think they were that type of unlawful activities?

Yes sir, there were things that I did help te

stop but they weee not all related to this case

and I don't knew where you want to go into that.
Well, I'm asking you about this case only and
about my clients that I have named, you were
not with them at anytime that you felt it waw:
your duty as a citizen to stop them from doing it
Now, are you talking about up until the date of
June lo6th or thereafter?

Up until that time ?

Up uﬁtil that time, no six.

You weren't with them after June 16th were you?
Until later omn.

Now I want to get that clear in my mind that

from the time you were a member in the Klan when

b bt e e 4
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you first joined until the 16th of June and theﬁ
thereafter you were not with them until after---
N; sir, I didn't say I was with them I said earlie
that I was with them at infermal meetings, on the
streets, dewn at Frank Herndon's,

All right now from he time that you peined until
June the‘l6th you did net see anything carried

on at a time you were with them at a meeting

or otherwise, something that you should have
stopped them from doing?

Right.

All right. Now, after the 16th you didn't meet
wifh‘them formally anymere until when?

I suppose the next formal meeting would have been
somewhere uh in November, and during this time
not only was I not in formal meetings but formal
meetings were suspended, I was told.

And therefore, during that period of time you
could have therefore not heard anyone talking
about any intimidation or violence or anything?
Yes sir, We're talking about here whether or not
the group gets together or whether or not there
was a formal meeting of the Klan and these two

things are entirely different.

Well they are different but I'm asking you during
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that period of time I 'm asking you if you met
with any of them on the street or anywhere else

at a time they did something in your presence

or that you lnew abeut that was directed toward
violence that you should have done something about
No sir, I didn't see them committing an act of
vieclence.

Thank you. Now, please sir, you, in discussing
this trip to Neshoba County YOuﬁkept referring

té other people that were not defendants. Who

went with you up there that night that are not

14

15

16

17

18

19

20

21

>
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e

defendants here in this case?

I went in the car with Billy Birdsong, Dick

Warner, B. C. Lyle, and Wayne Reoberts.

Without regard to what the so-called activities
might have been tell this Court and jury that
isnt it true that Billy Birdson was the mostth

active or is active than anyone else in the Klan?

I would say he was.,

And yet he is not a defendant here, is he?

No sir,

And he has mever been a defendant has he?

I don't know that.

Do you know where he is today?

No sir.

At b s s 5y
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Q  And you haven't seen him in a good while have you?

A, No sir.

Q  Did yeu have an epportunity to see him here and
there while you were a member of the Klan?

A Yes sir, I saw him many times,

Q  And he was very active was ﬁgﬁhot?

A~ Yes sir, he was very active,é;ntil they kicked

him out.

You mean he Rot so bad they had ﬁo kiék him out?

I suspended him myself,

For seme misconduct?

Yes, he was too active.

o > O P o

He was not like theses defendants here was he?
A Well he may have been like theﬁ;~~~~-

BY MR. HAUBERG:
We object=mm=~=~

BY THE COURT:
What's your objection, Mr., Hauberg?

BY MR, HAUBERG:
We object to his statement not being like these
defendants,

BY THE COURT:
I'll.let him answer that and then let him make any
explanation of it thathe wars to.

BY THE WITNESS:
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I would say he was more active than most of the
defendatits as far as doing or volunteering to do
things and talking abeut violence.

I ask you‘pleaagwgir about Jim Jopden, did you
ever knew about Jim Jerdan?

I knew about Jim Jordan for a little while.‘

Was he,very active in the Klan?,,

I‘bnly knaw abeut ene meeting that I was in with
Jordan. I den't knew but there rc;ight have been
ether meetings that we both attended, but I
didn't knew anything abeut what he did in fhe
Klan, I knew him te be a member. |
Do you knew whether er net he is indicted as a
co-defendant in this indictment with these peeple?
I understand he is, |
De you know where he is new?
No sir, I do not.

Would you say in your judgment that Narris, Hernder
Arledge, Snowden, BArnett and Reberts, like you
said were good members of the Klan?

You are asking for my judgment==--

Well, like yourself., Would you state in a fashion
they were reasenably good members of the Klan.

I den't know if they would have been good members

by my standards.
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Did you consider yeursel f as a geod member?.

I was a good member by Sam's standards or By
somebedy else's standards who believe in the
organizatien?

When I went into it en the basis that I was told
and read,

Well what you saw and read in the presenoe @f Lhe
defendants that I have named do y@u believe they
theught it was a goed erganlzatlen?

They believed it to be te begin wiﬁh.

New, you haveintroduced in evidence here written
by a man you say is Wallace Miller, what pesitien
did he held at the time he wrote that letter?

At the time he wrete that letter he had just‘a
few days befere been banished frem the Klan.

In other words he had acted up or done semething
like Billy Birdseng that you and the rest of them
didn't approve of, tight?

Sam believed on the basis of the testimeny given
him by Birdseng in my presence that Wallace Miller
was an infermer fer the F. B. I. and so he ordered
him banished.

In ether words they began to think they had an
informer working with them?

That's right,

William A. Davis. Official Court Renorter. jackson. Miss
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Is that what he meant when he wrote that letter?

A, Well he wanted a trial sé that he would have a
chance whether he was or was not ah informer for
the F; B. I,

Q Se you are certain because of your experience
that Wallace Miller who was an officer of the
e#@é? at thét time didn't inferm these members
1tﬁét’he was seeking infermation to ﬁurn in télthe
éeVernment, did he? | |

A, Well, he didn't inferm them te my knewledge and it
would be my opinien that he didn't at all,

Q  And because of your experience in what we are
talking about yeu are pretty sure that he didn't
inferm him abeut it frem the infermatien he was
accumulating fer the government?

A,  That's right;

Q So any statement that these defendants made in
your presence or his presence that infermation was
related te the government sources without anything

whatseever to pretect their rights, wasn't it?

A, Yes sir.

Q Now, please sir, when was it that you geot a
subbonaé to appear before a Congressional Committe
during this period of time?

BY MR, HAUBERG:
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We object to that if the Court please,
BY THE COURT:

Overruled. You may answer.
BY THE WITNESS:

November of 1964, ne, Nevember of '65,

\

BY MR. WATKINS:

Q

L S S o

Nevember ef 65. Were you still‘dctive fer the

F, B. I..then?

Yes sir. |

Are you still active for them now?

Yes sir,

And did yeu issue some type of publicatien cen~
cerning this subpenea cencerning this cémmiﬁtéd

of Cengresé?

There was a letter that I wrete the ceommittee.
What was the subject matter of that letter if you
can recall?

I wrote that in the manner in which the subponea
was given to me because people came te me and told
me I waé going to be subpenaed before I get it

and I understood that to be irregular and impwoper
to tell somebody else that a certain person was
going te be subpoenaed,

What subject matter did yeu use in reference

to Klan activity, or what representation did you
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19

1

the

make through the news media at that time regarding

your Klan activities, if any?

I was not sympathic to the Kian and I epposed
vielence,

Ceme again with that please?

I eppesed vielence and I waé net sympathic with
Klano

And at ‘that time were yeu having any meetings with

the Klan or membership with the Klan?

Yes there were meetings at that time;

And certainly there was ne vieolence going en at
that time er you wouldn'’t have been present, is
that right?

Well>certainly there was no vielencéfé@ing on in
the meetings where I was, no.

And that's pretty well summarized your entire
testimony about the meetings, that there was

ne vielence?

There was né violence at the meetings.,

As a matter of fact that you had some kind of
rule that if the boys used cursed words they
would be punished or fined?

I fined them for four or sd weeks and finally
they just refused to pay their fines and centinue

to curse and take the Lord's name in vain, and
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this ene of the things that made me‘disappointed
and disillusiened with the Klan because they
didn't do what they said they would do.

Q Well, at any rate it was thé pelicy ef the Klan
that they weuldn't de that., |

A They said it was the pelicy but they didn't put it
in practice as far as curse werds were cencerned.

Q New, tell me please sir, whether or net in YQur

B bresende during yeur entire time with the Klan
that you saw any plan er activity of any natﬁre
en or greuped tegether or federated tegether
or otherwise the law enfercement officers of any
county?

A Did I éee any law enf&rcemént?

Q No, I asked you if‘any plan ef any activity4at '
any time or in your presence was ever cerrolated
with any law enforcement officers or any activity
with law enforcement officers,did you ever see
that at any time?

BY MR. HAUBERG:
We object te that if theCeurt please, it would be
a legal conclusien on the part of the witness.

BY MR. WATKINS:

Your Henoer please,-~---

BY THE COURT:
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I suspect yeu had better break that dewn a little
bit and make sure he understands it,
BY MR, WATKINS: |
'@ This charge here that he was acting under the
color ef law, will yeu tell this Ceurt and Jury
that at any time tat yeu were a member of the Klan
that yeu were with these defendants that I have
named, that there was any cerrelatien er any
activity ef any kind ever made with.law enforcemen
officers?
BY THE COURT:
De yeu understand his question?
BY THE WITNESS:
Ne sir, I'm not sure that I de,.
BY THE COURT:
I suspent that eorrelatien is not enly a big word
but alse a bread werd, se you had better tell him
in understandable English what it is that yeu want
te find eut.
BY MR, WATKINS:
Q  The meetings that you refer to were there any
law enforcement efficers there other than Wallace
Miller whe was a geovernment witness?
4. There were times that they were.

Q  And who were these law enforcement efficers?
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I remember that Mr, Hatcher was present, that
Mr. Lee Roberts was a member, and that Walléce
Miller was a memberx.

Now, there are other law enfercement officers
that are named in this case, were they there
that you remember?

I did net attend any fermal meetings with Mr.

Rainey er Mr, Price.

I ask yeu please if anytime that during the periec

that yeu were a member werking with the members
of the Klan that yeu ever attended the meeting

where there was ever a discussien er a plan made

or anything when Wallace Rainey and Cecil Price

as law enfercement efficers participated with you

aad eothers?

I was net at any formal meeting of the Klan with
these men.

And you were net at any meetings of the Klan
whereby their names were discussed?

Yes six.

As participants in any activity whatsoever,

were yeou?

Their names were frequently mentioned in formal
Klan meetings and as being active members of

the Neshoba Klavern.

Willinm A Navie N#firinl Canrt Remarter  larkenn  Aice
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Q  But that's what yeou heard?
BY MR, WEIR: |

I object te anything that was said outside ef the

| presence of these defendants.

BY THE COURT:

Well, of course ene of your collegeaues has inviged

the'ansWQ; ;qythat se I'll everrule yeur mbjectiqn.
BY MR, WATKINS: | | '

” Q'”'Oﬁher'than'whatvy@u heard, yeu‘néQe%»had,;h§7 €‘
knewiedge of the participatien of Rainey and
Cecil Price in any e¢f these actiﬁities that yeu
have referred te persenally, de yeu?

Except what Mr. Price teld me. |
Excepﬁ the statement that you said he'made;

Right.

PO ST N

But ether than that there has been mne activity

of these members as law enforcement efficers?

A.  But when I have been in Nesheba Ceunty fer the
Imperial Wizard fer administrative matters these
were the men that I centacted to see if there was
anything that I could deo on behalf ef Sam er the
Klan, They represented the Klavern te me,

Q  You knew since you were deing that, that didn't

invelve any activities of intimidation er threats

of violence, you know that den't you?
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Q

I understand that.

That's all,

BY MR. BUCKLEY:

Q

>

YOI S o

O T S R

Reverend Dennis, during the course of your employ-
ment with the Federal Bureau of Iﬁvesﬁigation did
you render them that same oath as taken by yeu?
Ne, yeu mean reperts?

Yes, | |

Yes sir.,

Did you do this at the time er during the course
that yeu were supplying them infermatien?

There were perieds that ne reperts were given
but the reperts cevered mest of my activities.
Yes sir. And did you testify befere the federal
grant jury‘in Jacksen, Mississippi?

I did.

On hew many occasions?

One time,

And when was that?

February of 1967.

Now, Reverend Dennis, the time that you have worke
for the Federal Bureau of Investigation and seld
them information has been for approximately twe
years, eor three years, is that cerrect, and the

events about which you testified cover approximate
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13

A

L.

anether half a year, does it not?

Yes sir.

And during the course of these investigatiens
or these reperts and this infermation that yeou
sold the Bureau of Investigation they have
frequently gone over these repeorts with you és‘
it relates to the dates, places and names have
they not?

We have met frequently, yes.

And prier te yeur testimeny before the federal
grand jury in Jacksen, Mississippi and yeur
testimeny here they went ever your netes and
briefed yeu, did they not?

I didn't see the notes, we did discuss some of
the informatien that I had given them,

Yes sir, but they had semething in their hand
didn't they?

Yes., |

And they were reading frem it, weren't they?
Yes sir,

And you know it te be a fact that there were
notes they were reading from and mot an open
Bible they were reading frem, don't yeu?

I didn't say it was a Bible, I am sure it was

those reperts.
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BY MR. HAUBERG:

| We object to Coeunsel arguing with the witness.,
BY THE COURT:

Yes, I'll sustain the ebjectien.
BY MR. BUCKLEY:

Q  Brether Dennis, witheut the benefit of Eh@se
notes that have been cemplied itiauld-ﬁave been
physically impassible for you te have remembered
fer the distinctness and the clérity that yeu
have related here this merning would it net?

A.  Sir, the things that I have stated here this
merning are frem my memory. They were asking me
what I remembered abeut it, they weren't telling
me and I was instructed te tell the ﬁruth, the
whole truth and nething but the truth and only'
as I remembered it.

Q Yes, in ether words what yeu are telling us
Brether Dennis is that yeu can go back right
new and tell us every date that you gave them
in hat infermatien and what yeu did?

A Neo sir.

Q That is not what you can de, can you?

A, 1 can give them every date====~-~-

(Counsel talking at same time witness talking,

reperter unable to trancribe)

Witlinm A Navie NEfirial Cairt Donmriar  lnclemm Mice
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BY THE GOURT:

Counsel, I hepe you knew that the reporter can't

take both of yeu at ene time and you are net letting

him answer yeur questiens. You are net geing to

have much of a recerd here.

BY MR. BUCKLEY:

Q

- Can yeu remember exactly at what time whem was -

with whem and where else cam y@ﬁ?:gf,

New, which emne are yeﬁ referriﬁéﬁéé}fi'

Well I'm just going threugh the wheie éeufse of
this, yeu can not remember all of the detaiis

éan yeu? |

Na'sir,AI can't remember ail the details,

And at the time that you testified im Jacksen,
Mississippi it as, uh, yeu could remember things
that happened cleser te that time than yeu can
right new, naturally.

Prebably, naturally.

Yes, and at the time you gve them this infermatie
you ceuld remember it better and mere distinctly
and clearer than yeu can now?

I might have.

Your Hener based on the testimeny ef this witnes:
we respectfully move that.the United States

Gevernment be required te preduce fer inspectien




